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PROTOKÓŁ NR XXIII/09 

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ W CHOROSZCZY 

z dnia 26 czerwca 2009 r. 

 

Godzina rozpoczęcia : 9.08 

Godzina zakończenia: 12.23 

Miejsce obrad: Remiza OSP w Choroszczy, ul. Dominikańska 22 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Janusz Sidorowicz 

5. Ireneusz Jabłoński 

6. Piotr Paweł Dojlida 

7. Adam Skoblewski 

8. Kazimierz Cieśluk 

9. Krzysztof Zagórski 

10. Aleksander Werpachowski 

11. Beata Marlena Jeżerys 

12. Józef Waczyński 

13. Adam Mikutowicz 

14. Robert Wardziński 

 

Nieobecny usprawiedliwiony: Rafał Łada 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Tadeusz Oniśko – Radca Prawny 

5. Jarosław Danowski - konsultant 

6. Kierownicy Referatów UM Choroszcz 

7. Marek Żmujdzin – radny powiatowy 

8. Antoni Bogdan – radny powiatowy 

9. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

10. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad XXIII Sesji, który został radnym doręczony z materiałami w dniu  

18 czerwca 2009 r.  
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Rozpatrzenie zmian w budżecie gminy na 2009 rok. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja 

 c/ podjęcie uchwały. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Choroszcz w obrębie wsi Łyski. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwał. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie okreslenia zasad gospodarki 

nieruchomościami należącymi do zasobu Gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie inwestycji termomodernizacji 

budynku Ośrodka Zdrowia w Złotorii. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek 

nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze, tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli pedagogów oraz nauczycieli przedmiotów w różnym wymiarze godzin zatrudnionych w jednostkach 

oświatowych na terenie Gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12.  Przyjęcie sprawozdania Burmistrza z realizacji gminnego programu ochrony środowiska na terenie  miasta i gminy 

Choroszcz. 

13.   Przyjęcie sprawozdania Burmistrza z realizacji gminnego planu gospodarki odpadami na terenie  miasta i gminy 

Choroszcz. 

14.   Zapytania i wolne wnioski. 

15.   Zakończenie obrad Sesji. 
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Ad. 1 -  

 

 Obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi qworum, przy którym 

Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny Rafał Łada. 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją.   

 

Porządek obrad  XXIII Sesji został przyjęty 14 głosami za.  

 

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej –  XXII -  Sesji Rady Miejskiej. 

Protokół został przyjęty 13 głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

 

 

Ad. 4 – 

 

Burmistrz Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym od  

kwietnia 2009 roku do czerwca 2009 r.  
 

      ( informacja w załączeniu) 

 

  

Ad. 5 – 

 

  

 Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Tomasz Kraśnicki poinformował, ze na ul. Sienkiewicza (bloki Nr 27 i 27 a, które są 

własnością wspólnoty) stoi ogrodzenie, które prawdopodobnie należy do Marszałka Województwa. 

Zgłasza prośbę o wystąpienie z Urzędu do właściciela o zabezpieczenie i przeprowadzenie 

ewentualnego remontu przedmiotowego ogrodzenia ponieważ zagraża bezpieczeństwu 

mieszkańców i jest nieestetyczne. 
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Radny Robert Wardziński poruszył temat azbestu – przypomniał, że rok temu składał wniosek, że 

z Wojewódzkiego Funduszu można otrzymać pieniądze na ten cel. Otrzymał odpowiedź, że dotacja 

jest wdrażana – chciałby się więc dowiedzieć w jaki sposób i na jakim etapie jest wspomniane 

wdrażanie. 

Następne pytanie dotyczy programu budowy boisk wiejskich „Orlik” – czy Gmina jest zgłoszona do 

tego programu; jaka lokalizacja została wskazana; czy były alternatywne lokalizacje oprócz 

Choroszczy? 

 

Radna Beata Jeżerys zgłosiła następujące sprawy: 

1) przebudowa sieci wodociągów wiejskich – jakie zadania będą realizowane w 2009 r. i czy 

w tych zadaniach będą uwzględnione Oliszki, gdzie jest duże zapotrzebowanie na tego typu 

inwestycję, 

2) oświetlenie dróg – jakie zadania w br. będą realizowane , czy będą uwzględnione Oliszki, 

Sienkiewicze i Krupniki; na jakim etapie znajdują się obecnie zadania zaplanowane na ten rok 

w ramach zaplanowanej kwoty na 2009 rok.  (wnioski w załączeniu) 

 

Radny Jacek Dąbrowski poruszył temat autobusów „103” – czy w ciągu 2 miesięcy wakacji można 

by było podjąć działania celem zwiększenia ilości wspomnianych autobusów oraz aby były większe 

celem zminimalizowania tłoku od września? Szczególnie mieszkańcom chodzi o autobusy 

w godzinach 7-9 i 14-16 kiedy są najbardziej zatłoczone. 

 

 

Radny Kazimierz Cieśluk poinformował, ze w Pańkach ( gdzie buduje się nowe osiedle) oraz 

w Rogowie w wyniku ostatnich opadów deszczu rozmyło drogi w sposób znacznie utrudniający 

przejazd – zwraca się więc z prośbą o ich naprawienie. 

 

 

Radny Robert Wardziński zgłosił zapytanie odnośnie planowanego zbiornika retencyjnego 

w Choroszczy: czy będzie on spełniał także funkcje rekreacyjne i będzie dostępny także dla 

mieszkańców czy też będzie zamknięty? W zawiązku z tym ma jeszcze pytanie: czy może zapoznać 

się z wynikami badań wody robionymi w ubr. przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska ?  

Jeśli teren zbiornika byłby zamknięty to zaproponował sprecyzowanie terminu powstania pływalni. 

 

Radny Piotr Tymiński zwracając się do radnego powiatowego p. Bogdana podziękował za 

częściowe naprawienie i uzupełnienie znaków drogowych oraz dziur w drodze powiatowej. 

Poruszył jednocześnie temat związany z przebudową Rynku, a mianowicie konieczność 

zaktualizowania i wymiany tablic informacyjnych np. tablica „Markowszczyzna” jest nieaktualny 

i wprowadza kierowców w błąd co w przypadku TIR-ów, które krążą po Choroszczy, jest 

szczególnie kłopotliwe 

 

 

Radna Beata Jeżerys zgłosiła następujące sprawy: 

1) prośba o ponowne zorganizowanie akcji zbieranie zużytego sprzętu AGD, ale ze 

zwróceniem tym razem uwagi na lepszą informację szczególnie skierowaną do sołtysów. 

Akcja taka niewątpliwie wpłynie na czystość lasów i ogólnie środowiska w naszej gminie; 

2) przypomniała, że 8 czerwca br. wpłynęło do Urzędu pismo od mieszkańców wsi 

Sienkiewicze odnośnie drogi Sienkiewicze – Choroszcz. Jej zdaniem należy wyjaśnić na 

piśmie mieszkańcom jakie argumenty przemówiły za danym stanem rzeczy: dlaczego teraz 

jej nie przebudowano, jakie są szanse na realizację tego projektu w przyszłości; 
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3) ponownie poruszyła temat wykonania znaków drogowych z numeracją domów we wsi 

Krupniki z uwagi na obserwowaną dużą dezorientację w tej kwestii mieszkańców, 

a szczególnie przyjezdnych  - czy wniosek jej w tej sprawie zostanie uwzględniony? Jej 

zdaniem jest możliwość wygospodarowania na ten cel środków z §4210. 

 

 

 

Radny Adam Skoblewski zwrócił uwagę, że tablice ogłoszeniowe w sołectwach są nieestetyczne lub 

jest ich brak – wnioskuje więc o wykonanie takich tablic np. z logo gminy. 

 

 

 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz odpowiadając na wnioski radnych wyjaśnił, że: 

1) w sprawie ogrodzenia przy ul. Sienkiewicza Urząd zwróci się z odpowiednim wnioskiem do 

jego właściciela ; 

2) jeśli chodzi o program Orlik 2012 – Gmina od 3 lat zgłasza propozycje by Marszałek 

przyznał środki na Choroszcz, ale niestety bez skutków; jeśli chodzi o lokalizację to został 

wskazany stadion miejski by doprowadzić go do wyższego standardu: jedno boisko 

wielofunkcyjne, drugie do piłki nożnej o nawierzchni sztucznej oraz oświetlenie, 

poprawienie miejsc siedzących i ogrodzenia; innych propozycji w tym temacie nie możemy 

zgłosić ponieważ w grę wchodzi tylko jedno boisko na gminę; 

3) w kwestii natomiast zbiornika retencyjnego w Choroszczy już w jego projekcie będą 

uwzględnione elementy rekreacyjne: od rzeki będzie grobla, ścieżka rowerowa i piesza; 

WIOŚ nie chciał się podjąć badań wody dlatego też Urząd posiada jedynie badania 

statystyczne prowadzone przez SANEPID, który również odmówił przeprowadzenia 

omawianych badań; 

4) w sprawie zabezpieczenia środków na usuwanie wyrobów zawierających azbest zgłoszony 

został wniosek o dotację – szczegóły może przedstawić Kierownik Referatu Geodezji 

p. Dorożko. 

 

 

Zdzisław Dorożko wyjaśnił, iż została już przyznana z Wojewódzkiego Funduszu dotacja 

i będzie ogłoszony przetarg – szczegółowe informacje  w tej sprawie można uzyskać 

w Referacie Geodezji. 

 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz kontynuując udzielanie odpowiedzi dodał, że: 

1) dotacja, o której wspomniał p. Dorożko jest nieduża, tylko na kilka wniosków i częściowo 

dołożono środków z budżetu gminy jako wkład własny; 

2) chcemy unormować sprawy gminy Choroszcz i Białegostoku w kwestii wodociągów 

ponieważ część z nich na terenie gminy jest w gestii Białegostoku i mieszkańcy mają 

problemy z uzgodnieniem ich i dlatego należy je rozdzielić na granicy oraz postawić studnie 

wodomierzowe; zleciliśmy już wybudowanie takich studni – na dzień dzisiejszy jest to koszt 

ok. 28 tys zł; 

3) wykonano wodociąg w ul. Baczyńskiego; Spółka wykona wodociąg w ul. Stawowej; 

uzgodniony jest także wodociąg na ul. Zastawie – Gmina zakupi materiały, natomiast 

wykonawca będzie Spółka; pozostał jeszcze do wykonania wodociąg w drodze (ok. 100 m) 

we wsi Sienkiewicze ponieważ zamierzeniem jest modernizacja tej drogi; pozostał wodociąg 

w Porosły Kolonia, który musi być wykonany ponieważ dokumentacja dawno została już 

wykonana , a jest to wodociąg strategiczny  jako połączenie dwóch sieci dla zapewnienia 
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obiegu wody – wstępny koszt to ok. 140 tys zł. Zwrócił uwagę, że praktycznie cała kwota 

zapisana w budżecie czyli 200 tys zł zostanie wykorzystana, natomiast wodociąg 

w Oliszkach to koszt ok. 400 tys zł, których w tej chwili nie ma w budżecie by go wykonać; 

4) jeśli chodzi o oświetlenie dróg to zostało zgłoszonych wiele zadań do uzgodnienia 

warunków z Zakładem Energetycznym potrzebnych do przetargów; Dopiero po otrzymaniu 

tychże warunków będzie można określić zadania mieszczące się w zaplanowanej w budżecie 

kwocie (100 tys zł na dzień dzisiejszy), ale pilne dokumentacje do wykonania to: Białystok – 

Krupniki, Kolonia Mińce, ul. Sportowa w Choroszczy oraz parking przy kościele. Do 

wspomnianych na wstępie warunków do uzgodnienia zgłoszono m.in. oprawy w: Porosły 

Kolonia, Oliszki, Zaczerlany, Dzikie, Choroszcz, Krupniki, Klepacze, Łyski, Kolonia 

Dzikie, Porosły; 

5) zbiórka zużytego sprzętu okazała się akcją potrzebną i cieszącą się zainteresowaniem, że 

zostanie powtórzona; być może tym razem firma będzie mogła przyjechać do konkretnej 

wsi; 

6) sprawa znaków drogowych z nazwami ulic zgłaszana przez p. Jeżerys niestety, po 

sprawdzeniu, nie została jeszcze zgłoszona do wykonania i będzie rozpatrywana w ramach 

dodatkowych środków na utrzymanie dróg; 

7) temat drogi do wsi Sienkiewicze był ujęty we wniosku o środki unijne, których nie 

otrzymaliśmy; we wrześniu inwestycję tą możemy zgłosić w ramach programu 

„schetynówek”do konkursu ogłaszanego przez Wojewodę; Burmistrz zaznaczył w tym 

momencie, że zależy wszystkim aby ta droga „przeszła” dlatego zostanie przygotowana pod 

względem punktowanych kryteriów; 

8) transport miejski i warunki podróżowania linią „103” w godzinach szczytu to znana 

i zarazem dokuczliwa sprawa, ale przy współpracy z Białymstokiem ma nadzieję na poprawę 

warunków dojazdów; poinformował także, że ma zaproszenie na spotkanie z Dyrektorem 

Transportu w Białymstoku w sprawie komunikacji podmiejskiej: jak ją usprawnić na dzień 

dzisiejszy i docelowo ustalić rozwiązania na przyszłość. Powstał konwent białostocki 

zrzeszający Prezydenta, starostów ( białostockiego i sokólskiego) oraz wszystkich wójtów 

i burmistrzów z gmin podmiejskich i z powiatu sokólskiego. W ramach konwentu są  

powołane zespoły problemowe, które, ma nadzieję, rozwiążą także problem komunikacji 

miejskiej. Jest propozycja zlikwidowania stref i ustalenia tylko jednej strefy, szczególnie 

w przypadku gmin podmiejskich i ustalenia zasad udostępniania transportu miejskiego. 

9) Szkody na drogach spowodowane warunkami atmosferycznymi będą sukcesywnie 

naprawiane; 

10) Tablice ogłoszeniowe są wymieniane, ale to także koszty, które są wpisane w środki na 

drogi, które są niewystarczające. 

 

Radna Beata Jeżerys powiedziała, że jej zdaniem jest możliwość wygospodarowania środków na 

tablice w Krupnikach z § 4210. Zwróciła się z prośbą do Burmistrza zwolnienia jej z obowiązku 

składania wniosku w tej sprawie w ramach funduszu sołeckiego. Podkreśliła, że jest to sprawa 

naprawdę ważna dla ludzi. 
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Ad. 6 - 

 

 Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2009 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz powiedział, że proponuje wprowadzić następujące zmiany: 

1) w planie dochodów w związku ze zmianą dotacji i subwencji: 

a) zmniejszeniem części wyrównawczej subwencji ogólnej na 2009 r. — 5 716 zł, 

b)dotacją na ,, Przebudowę drogi gminnej Konowały — Śliwno” - w związku z niższym niż 

planowano kosztem inwestycji dotacja będzie mniejsza w stosunku do planowanej o 52 000 zł, 

c) udzieleniem Gminie Choroszcz pomocy finansowej w kwocie 1 000 zł na realizację zadania pn. 

„Przebudowa drogi gminnej Konowały — Śliwno” 

d) zwiększeniem dotacji na modernizację drogi w Złotorii — 80 000 zł. 

 2) w planie wydatków w związku ze zmniejszeniem kwoty dotacji na ,, Przebudowę drogi 

powiatowej Nr 1535 B Białystok — Kruszewo — Etap I  o 217 466 zł. 

Ponadto uzyskano oszczędności w związku z mniejszym niż zakładano kosztem niektórych 

inwestycji: 

1. dotacja na remont drogi do Kruszewa —217 466 zł, 

2. przebudowa drogi Konowały — Śliwno —74 630 zł 

3. dotacja na inwestycję pn. „ Przebudowa drogi Fasty — Porosły Kolonia — 108 155 zł. 

Ponadto zmniejszono dotację na 2009 r. z przeznaczeniem na dofinansowanie prac geodezyjnych 

związanych z modernizacją ewidencji gruntów i budynków na terenie Gminy Choroszcz — 10 000 

zł. 

Uzyskane w ten sposób środki proponuje przeznaczyć na: 

- bieżące utrzymanie dróg gminnych —212 535 zł, 

- modernizację drogi w Złotorii — 200 000 zł, 

- dofinansowanie zadań z zakresu sportu — badminton — 20 000 zł. 

W związku z brakiem możliwości realizacji w 2009 r. inwestycji „ Budowa wodociągów, 

kanalizacji sanitarnej i deszczowej w Gminach Choroszcz, Dobrzyniewo Duże, Supraśl — etap II 

środki, które miały stanowić dotację na ten cel proponuje przeznaczyć na inwestycję pn. 

„Kanalizacja sanitarna w Klepaczach”. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radna Beata Jeżerys poruszyła temat łącznej kwoty wydatków zapisanej na kanalizację sanitarną w 

Klepaczach – jest zapis o łącznej kwocie i kwota na wydatki na rok bieżący. Ma wątpliwości czy nie 

narażamy się na zarzut, że są to całkowite koszty tej inwestycji jeśli chcemy składać o uznanie tych 

środków jako wkład własny? Poprosiła także o informację: na jaką kwotę ten wniosek był złożony? 
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Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że ta kwota była większa – ok. 3 800 tys zł, ale przy środkach 

unijnych jest tak, że wykonujemy inwestycje i płacimy, a następnie ubiegamy się o zwrot  środków. 

Zaliczki niestety jeszcze nie funkcjonują.  

 

Skarbnik Joanna Kunikowska dodała, że jest to kwestia zapisu technicznego ponieważ to Gmina 

Dobrzyniewo jako inwestor wykazuje te środki w załączniku inwestycyjnym - § 6050 – a my 

zapisujemy to tylko w dotacjach – nie w zadaniach inwestycyjnych. Dlatego też tylko 1 mln zł 

zapisany jest jako całość tamtego zadania inwestycyjnego, a reszta jako dotacja. 

 

Radny Robert Wardziński chcąc się upewnić zadał pytanie: w tamtym wniosku na 3800 tys zł, gdy 

były miejscowości: Krupniki, Klepacze, Łyski, Porosły, Jeroniki, zagwarantowany był także ten 

1 mln zł i teraz , gdy jest mowa tylko o Klepaczach, także jest 1 mln zł to może należałoby 

zmniejszyć tą wielkość? 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że przy składaniu wniosku firma ( z przetargu) dokonała 

weryfikacji wszystkich miejscowości pod kątem kryterium 120 przyłączeń / 1km. Dlatego tylko 

Klepacze zakwalifikowały się po tej weryfikacji. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że przy okazji głosowania 30 marca br. budżetu 

na 2009 rok kwestia ta była już wyjaśniana radnej Jeżerys przez Burmistrza. Następnie zacytował 

fragment protokołu z XXI Sesji dotyczący tej sprawy. 

 

Radny Adam Skoblewski zwrócił uwagę, że skoro wniosek jest złożony przez Gminę Dobrzyniewo 

i jeszcze nie jest rozpatrzony to czy Rada w Choroszczy uchwałą, o którą toczy się dyskusja, nie 

spowoduje, że wniosek ten będzie odrzucony pod względem merytorycznym? Jego zdaniem, 

z logicznego punktu widzenia składania wniosków, wniosek taki nie będzie zgodny pod względem 

merytorycznym. Zgłosił w związku z tym propozycję, aby pozostawić przedmiotowy 1 mln zł do 

dyspozycji. 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że przepisy unijne mówią, że inwestycje można zacząć po 

przystąpieniu Polski do Unii czyli od 2004 r. Jako przykład podał inwestycję termomodernizacji 

Szkoły Podstawowej w Rogowie: inwestycja jest już wykonana, a dopiero teraz staramy się o zwrot 

środków z Unii, kwestia tylko zmiany harmonogramu. Podobnie sprawa się przedstawiała 

z układem komunikacyjnym na terenie Choroszczy. Jest tu tylko ryzyko, że jeżeli wniosek nie 

zostanie pozytywnie zaakceptowany to nie otrzymamy dofinansowania z Unii, ale o zwrot możemy 

się ubiegać.  

 

Radny Adam Skoblewski zwrócił ponownie uwagę, że we wniosku które składała Gmina 

Dobrzyniewo był na pewno zapis o kwocie 1 mln zł jako zabezpieczenia z naszej strony. Jego 

zdaniem teraz jeśli Rada podejmie uchwałę o przesunięciu tych środków to jest pewien, że wniosek 

nie otrzyma pozytywnej opinii. 
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Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie 

propozycji zgłoszonych zmian w budżecie na 2009 rok: 

- za przyjęciem – 10 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny p. Łada i chwilowo p. Werpachowski. 

 

Następnie  Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 

rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 1 głos, 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny p.Łada. 

 

 (uchwała Nr XXIII/178/09 stanowi załącznik do protokołu, strona 20 ) 

 

 

Ad. 7 - 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił ponownie  Burmistrza o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 r. 

 

Jerzy Ułanowicz poinformował, że 23 czerwca br. odbyło się na ten temat spotkanie z sołtysami 

i przewodniczącymi zarządów osiedli, na którym przedsatwiono szczegółowe zasady pozyskania 

przez sołectwa środków w ramach funduszu sołeckiego. Ogólna kwota przeznaczona na ten cel 

w budżecie gminy to ok. 230 tys zł na wszystkie sołectwa. , od 4- 16 tys zł na sołectwo w zależności 

od jego wielkości. Zwrócił uwagę na procedury, które wymagają pewnego wysiłku bo np. należy 

zwołać zebranie wiejskie (które musi zatwierdzić wniosek), nastepnie należy okreslić zadania, 

oszacować ich koszty, złożyć do 30 września wniosek do Urzędu Gminy. Ustawa mówi 

o rygorystycznych warunkach przyznawania środków: nie można zmienić zakresu zadania, ani 

wysokości szacunkowej zadania. Wiąże się to z możliwością odzyskania części środków – do 30%, 

ale w tej chwili nieznane są wskaźniki.  Wnioski można składać na wszystkie zadania gminy 

wynikające z ustawy o samorządzie gminnym. Wiąże się z tym pracochłonność prcowników na co 

zwrócił uwagę. Decyzja należy do Rady, a przed jej podjęciem stanowisko sołtysów przedstawi  

przedstawiciel sołtysów.     (protokół z zebrania sołtysów w załączeniu) 

 

Adam Radłowski poinformował, że  na spotkaniu z Burmistrzem sołtysi zapoznali się 

z programem funduszu sołeckiego i mają pewne obawy, ale nic nie dzieje się bez pracy. Sołtysi 

proszą radnych o podjęcie stosownej uchwały. Środki, które dzięki temu wpłyną do wsi, spowodują 

ich rozwój, a mieszkańcy i sołtysi w pełni poczuja się ich gospodarzami mając jakiś wpływ na 

pewne decyzje i rozwój sołectwa. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Dojlida wyraził pogląd, że będzie to na pewno trudne 

zadanie na początku. Pole manewru, jeśli chodzi o środki , jest ograniczone bo w granicach 4-16 tys 

zł, ale jeśli sołtysi chcą podjąć takie wyzwanie to ma nadzieję, że Rada to uwzględni. 

 

Aleksander Werpachowski w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował, że Komisja jednogłośnie przychyliła się do stanowiska sołtysów, ale bez przekonania 

z uwagi na procedurę „papierkową”, która czeka chętnych sołtysów. 

 

Józef Waczyński w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

poinformował, że Komisja głosami 3 za, 3 wstrzymujące się poparła stanowisko sołtysów w sprawie 

utworzenia funduszu sołeckiego. 

 

Radna Beata Jeżerys przyznała, że zastanawia się dlaczego Burmistrz i p. Werpachowski 

odstraszają sołtysów. Zdaje sobie sprawę, że środki są niewielkie, zainteresowanie przy braku 

pomysłów także pewnie będzie niewielskie, ale nie należy „podcinać skrzydeł”. Na pewno da się 

przez to przejść bo jak wszystkie pieniądze publiczne zawsze muszą być rozliczane co do złotówki. 

Wprawdzie gmina może zmienić budżet np. na skutek przetargu (sołtys nie będzie mógł tego 

zrobić). Jej zdaniem ważne, że jest to dodatkowa mozliwość pozyskania środków na rzecz wsi, 

wprawdzie na niewielskie zadania. Niewątpliwie sołtysi woleliby by większość obowiązków przejął 

Burmistrz i Urząd w kwestiach „papierkowych”. Uważa, że Rada powinna przychylić się do 

stanowiska sołtysów zwłaszcza jeśli nie rodzi to żadnych ograniczeń z wykorzystaniem tych 

środków w inny sposób tzn. jeśli nie będzie wniosków to Burmistrz zapewni odpowiednie 

wykorzystanie środków z funduszu sołeckiego. 

 

Radny Aleksander Werpachowski zauważył, że wypowiedź radnej mówiącej 

o „odstraszaniu”jest przesadzona gdyż głównie chodziło mu o procedurę „papierkową”. Jest za wolą 

sołtysów i tak też będzie głosował. 

 

Radny Robert Wardziński zaproponował głosować za szansą dla sołtysów. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida dodał, że błędnie zrozumiano wypowiedzi – nikt nie straszy 

tylko rozmawia o zagrożeniach, co jego zdaniem należy czynić. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

w 2010 r. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Łada. 

 

 (uchwała Nr XXIII/179/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  21) 

 

Adam Radłowski podziękował radnym za podjęcie uchwały przypominając jednocześnie, że 

każdy sołtys otrzymał broszurkę wprowadzającą w temat korzystania z funduszu sołeckiego. 

 

Ad. 8– 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida 

udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy, który wyjaśnił powody podejmowania uchwały 

w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Choroszcz w miejcowości Łyski. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjasnił , że sprawa ta dotyczy inwestycji gdyz wnioskodawca na terenie wsi 

Łyski kupił teren, częściowo pozyskał środki z Unii w wysokości 50% i w tej chwili pozostał 

,mu teren o powierzchni ok. 1 ha przeznaczony pod działalnośc rolniczą.Ponieważ brakuje mu 

terenu na zakończenie rozpoczętej inwestycji w II etapie, na który również ubiega się o środki 

unijne – prosi o przekształcenie pozostałego terenu na cele budowlane. Przeznaczenie będzie 

dotyczyło budowy magazynów wysokiego składowania . Ma on także zamiary charytatywne 

ponieważ chce pobudować dom pomocy społecznej dla ludzi potrzebujących. 

 

Radny Robert Wardziński poinformował, że jest nawet (zgodnie z prawem) postawiona tablica, 

że przedsiębiorca ten pozyskał środki z UE. 

 

Radna Beata Jeżerys zapytała, czy zmiana, o której mowa, zostanie dołączona do zmiany, na 

którą już był przetarg z realizacją w grudniu 2010? Czy dla przedsiębniorcy nie będzie to zbyt 

późny termin? 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjasnił, że to bezpieczny termin z uwagi na brak wykonawców, ale 

być może będzie to opracowane wcześniej , na co zresztą liczy. 
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Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Łada. 

 

 (uchwała Nr XXIII/180/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  22) 

 

 

 

 

Ad. 9 – 

 

Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wyjaśnił powody ponownego 

podejmowania uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu. 

 

 

Jerzy Ułanowicz –  

Przypomniał, że Rada podjęła uchwałę o udzieleniu pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu 

m.in. na budowę chodnika w Choroszczy. Po przetargu znalazły się pewne oszczędności, które 

Powiat proponuje przeznaczyć na wykonanie brakującego chodnika w ul. Niewodnickiej 

w Klepaczach oraz utwardzić pobocze przy pętli autobusowej. Wyjaśnił także, że w kwotach 

podanych w poprzedniej uchwale nic się nie zmienia ze strony Gminy. Zmniejszeniu natomiast o 10 

tys zł ulega kwota na wykonanie modernizacji ewidencji gruntów i budynków w 2009 r z uwagi na 

rozpisanie całej kwoty tj. 20 tys zł na lata:  2009 – 10 tys zł i 2010 – 10 tys zł. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/164/09 Rady Miejskiej 

w Choroszczy z dnia 30 marca 2009 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  1 głos                             Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Łada. 

 

 (uchwała Nr XXIII/181/09 stanowi załącznik do protokołu, strona 23 ) 
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Ad. 10 – 

 

 

Upoważniony przez Burmistrza Choroszczy zastępca Burmistrza przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zmian w zasadach gospodarki nieruchomościami należącymi do zasoby gminy 

Choroszcz. 

 

 

Mirosław Zalewski – 

Wyjaśnił, iż zmiana polega m.in. na dodaniu ust. 1 a o brzmieniu: „Przepis ust. 1 stosuje się także do 

najemców, dzierżawców oraz użytkowników nieruchomości gruntowych i lokali użytkowych 

w odniesieniu do umów zawieranych na czas oznaczony krótszy niż trzy lata, gdy po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta 

sama nieruchomość, z  zastrzeżeniem ust. 2 -3”; oraz na zmianie zapisu ust. 2, który otrzymuje 

brzmienie: „Postanowienia ust. 1 i 1 a nie mają zastosowania do nieruchomości gruntowych i lokali 

użytkowych: 1) przeznaczonych na potrzeby administracji samorządowej; 2) przeznaczonych na 

potrzeby gminnych zakładów i jednostek budżetowych; 3) na które nie wyłoniono użytkownika, 

dzierżawcy lub najemcy w przetargu przeprowadzonym w trybie § 11 uchwały.” 

Poza tymi zmianami uchyla się ust. 4 i 7 w § 9 oraz zmienia się tytuł rozdziału IV. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad gospodarki 

nieruchomościami należącymi do zasoby gminy Choroszcz. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 13 radnych. Nieobecny p. Łada i chwilowo p. Dąbrowski. 

  

 (uchwała Nr XXIII/182/09 stanowi załącznik do protokołu, strona 24 ) 

 

 

 

Ad. 11 – 

 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu omówił Burmistrz Choroszczy, który 

wyjaśnił, że w tegorocznym budżecie zapisana jest termomodernizacja Ośrodka Zdrowia w Złotorii. 

Aby otrzymać premię termomodernizacyjną w wysokości 25% poniesionych kosztów inwestycji 

zaciągniemy kredyt w wysokości 208 tys zł. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
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Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Łada. 

  

 (uchwała Nr XXIII/183/09 stanowi załącznik do protokołu, strona 25 ) 

 

 

 

Ad. 12 – 

 

  Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, Burmistrz Choroszczy 

wyjaśnił przesłanki zmiany Uchwały Nr IV/51/2003 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 30 

kwietnia 2003 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom, którym powierzono 

stanowisko kierownicze, tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

pedagogów oraz nauczycieli przedmiotów w różnym wymiarze godzin zatrudnionych w jednostkach 

oświatowych na terenie Gminy Choroszcz.  

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że zmiana przedmiotowej uchwały dotyczy nauczycieli w szkołach, którzy maja 

różne pensa – odpowiednio w sposób ułamkowy oblicza się godziny, służy to także do ustalenia 

kiedy są godziny ponadwymiarowe oraz w jaki sposób płaci się nauczycielom za godziny zastępcze. 

Dotyczy to regulacji płacowych nauczycielom, którzy „dopełniają „ etaty innymi przedmiotami, 

które maja inne pensum. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/51/2003 Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 30 kwietnia 2003 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom, którym 

powierzono stanowisko kierownicze, tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli pedagogów oraz nauczycieli przedmiotów w różnym wymiarze godzin zatrudnionych 

w jednostkach oświatowych na terenie Gminy Choroszcz. 

. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Łada. 

  

 (uchwała Nr XXIII/184/09 stanowi załącznik do protokołu, strona 26 ) 

 

 

Ad. 13, 14 – 

 

 Burmistrz Choroszczy wprowadził w temat dotyczący sprawozdań w zakresie 

realizacji zadań wynikających z Programu Ochrony Środowiska Miasta i Gminy Choroszcz za lata 

2004 – 2008 oraz z realizacji Planu Gospodarki Odpadami Miasta i Gminy Choroszcz za lata 2007 – 

2008. 

 

      (sprawozdania w załączeniu) 
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Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, że gmina posiada program ochrony środowiska na lata 2004 – 2008 i program 

gospodarki odpadami. Zgodnie z prawem należy co pewien okres czasu z realizacji tych programów 

składać sprawozdanie Radzie. Taki program ochrony środowiska przygotował p. Jarosław 

Danowski i w związku z tym zlecił mu także przygotowanie sprawozdanie z jego realizacji. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida dodał, że sprawozdania były szczegółowo przedstawiane na 

posiedzeniach komisji w związku z tym poprosił o skrótowe ich przedstawienie na Sesji. 

 

Jarosław Danowski – 

Powiedział, że dodatkowo przedstawia Radzie zestawienie podmiotów korzystających ze 

środowiska, które uzyskał ze strony internetowej Urzędu Marszałkowskiego. Przypomniał, że na 

Komisjach przedstawił realizację zadań wynikających z planu ochrony środowiska, szczegółowe 

wydatki związane z tymi zadaniami, czas ich realizacji w latach 2004 – 2008. Jeśli natomiast chodzi 

o realizację planu gospodarki odpadami – jest tam przedstawiona analiza zadań obligatoryjnych, 

które wynikają z Krajowego Planu Gospodarki Odpadami. Jest także analiza zadań zrealizowanych 

wynikających z gminnego planu gospodarki odpadami. Na zakończenie poprosił o pytania 

dotyczące przedmiotowych sprawozdań. 

 

Radny Robert Wardziński zwracając się do Burmistrza zapytał: na jakiej podstawie, na jaki 

dokument Burmistrz się powołuje wydając zezwolenia na wywóz odpadów . Poprosił o wskazanie 

warunków i zasad przyjęcia odpadów zawartych w porozumieniu z Gminą Białystok gdyż wskazuje 

się wysypisko w Hryniewiczach w tych pozwoleniach. 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz odpowiedział, że decyzje – pozwolenia wydawane są na podstawie 

przepisów prawa. Jeśli chodzi o Hryniewicze – są uzgodnienia i zgoda Prezydenta Białegostoku i na 

tej podstawie Gmina pracuje. W tej chwili sytuacja się zmienia ponieważ Gmina przystąpiła do 

wspólnie zgłoszonego wniosku o środki unijne – jesteśmy w nim partnerem Białegostoku 

(Choroszcz, Michałowo, Juchnowiec Kościelny i Białystok). Dodał, że pracują w ramach wspólnego 

programu. Ciekawi go jednak dlaczego radny zadaje takie pytania? 

 

Radny Robert Wardziński odpowiedział, że gdyby ktoś z Gminy pojawiał się na konsultacjach 

Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami to być może by wiedział ( na które Burmistrz 

Choroszczy miał zaproszenia) na jakim etapie jest realizacja programu Zintegrowany System 

Gospodarki Odpadami dla Aglomeracji Białostockiej. Wie, że na wielu spotkaniach nikogo 

z Choroszczy nie było. 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz przyznał,  że nie zgadza się z przedmówcą ponieważ przedstawiciela 

Choroszczy nie było tylko na ostatnim spotkaniu . Zwrócił uwagę, że jeśli p. Wardziński ma 

informacje na omawiany temat to prosi o ich przekazanie – chyba, że chce je zachować w tajemnicy. 

 

Radny Robert  Wardziński odpowiedział, że jego nie było na wspomnianym spotkaniu, ale wie że 

Burmistrza Choroszczy także nie było. Przyznał, że zna temat, ale chciałby otrzymać odpowiedź 

w sprawie warunków i zasad jakie zostały ustalone z m. Białystok i czy dokument taki znajduje się 

w posiadaniu Gminy? 
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Burmistrz Jerzy Ułanowicz przyznał, że nie rozumie o co chodzi radnemu więc powtórzył: Gmina 

posiada zgodę Prezydenta w przedmiotowej sprawie, więc szczegóły poruszane przez 

p.Wardzińskiego można wyjaśniać z Prezydentem. 

 

Radny Robert Wardziński wyjaśnił, że w zgodzie Prezydenta jest napisane, że wyraża się zgodę, ale 

po ustaleniu warunków – o te warunki właśnie pyta Burmistrza. 

 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz dodał, że chyba Spółka LECH miała ustalić wspomniane warunki, więc 

trzeba pytać w wymienionej Spółce. Następnie poprosił o zgłoszenie tego zapytania na piśmie. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zwrócił uwagę, że radny pracując w Spółce LECH zna 

zagadnienie, ale jeśli Gmina czegoś nie dopełniła to nie należy „punktować” Gminy w osobie 

Burmistrza, tylko wcześniej podpowiedzieć, wskazać jakie są niedopatrzenia. Jego zdaniem radny 

nie powinien wykorzystywać tego publicznie skoro mamy budować dobro wspólne. 

 

Radny Piotr Tymiński przypomniał, że na Komisjach szczegółowo przedstawiono aspekty 

zabiegania o ochronę środowiska. Borykamy się ciągle z tym problemem, szczególnie w lasach, 

przy drogach. Zaproponował w związku z tym podjęcie inicjatywy w formie uchwały, pisma – by 

nadrzędne jednostki jak Ministerstwo, za pośrednictwem posłów w tym eurodeputowanych, 

zainteresowały się problemem związanym z zagospodarowaniem odpadów jak plastik, szkło itp., 

którymi jest zaśmiecane nasze wspólne środowisko. Dobrym przykładem jest Zachód np. Niemcy 

gdzie butelki są zdawane do sklepów za kaucją. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił 

o przegłosowanie przedłożonych Radzie sprawozdań: 

1) sprawozdanie w zakresie realizacji zadań wynikających z Programu Ochrony 

Środowiska Miasta i Gminy Choroszcz za lata 2004 – 2008  

 

  - za przyjęciem – 12 głosów, 

  - przeciw – 1 głos, 

  - wstrzymało się – 1 głos 

 

2) sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami Miasta i Gminy Choroszcz 

za lata 2007 – 2008 

 

  - za przyjęciem – 12 głosów, 

  - przeciw – 1 głos, 

  - wstrzymało się – 1 głos 

 

 

 

Ad. 15 - 

 

  

 Zapytania i wolne wnioski zgłosili: 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo 

Zgłosił następujące problemy: 
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1) uwzględnić w budżecie gminy na 2010 rok wykonanie termomodernizacji Ośrodka Zdrowia 

w Konowałach gdyż w tej chwili zamontowane są zegary i w okresie zimowym 

w pomieszczeniach jest temperatura ok. 10 
0
C co jego zdaniem jest niewystarczające; 

2) wykonać dokumentację na odwodnienie wsi Kruszewo, a docelowo zrealizować tą 

inwestycję; 

3) dokończyć wykonanie drogi w Kruszewie ( ok. 600 – 700 m) nawet robiąc to etapami. 

 

 

Piotr Dojlida – 

Zaproponował przeprowadzenie przeglądu stanu przepustów i rowów na terenie całej gminy 

z uwagi na tegoroczne obfite opady deszczu. 

 

 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi Klepacze 

Poprosił o interwencję w następujących sprawach: 

1) warunki atmosferyczne zniszczyły rów odwadniający na ul. Wierzbowej ( na wysokości 

posesji p. Piechowskich i Szulców) i utrudniony jest przejazd; 

2) w ul. Niewodnickiej ( od pętli w dół) do ul. Polnej wymyte jest pobocze grożące załamaniem 

się asfaltu; jego zdaniem trzeba wykonać rów odwadniający; 

3) na granicy ul. Kolejowej z Turczynem stoją budynki, które co najmniej na 3 m wchodzą 

w pas drogowy – sprawę należy wyjaśnić; 

4) na ul. Niewodnickiej rośnie drzewo o średnicy ok. 150 cm, które coraz bardziej przechyla się 

– należy ten problem rozwiązać gdyż drzewo może zniszczyć linię energetyczną i mostek; 

5) na ul. Niewodnickiej przy krawężnikach zbierają się duże ilości piachu, który wpływając 

z wodą do studzienek deszczowych wypełnia je tak, że woda nie ma gdzie się zbierać. 

 

Kazimierz Cieśluk – 

Ustosunkowując się do wniosku p. Radłowskiego odnośnie ogrzewania OZ w Konowałach zwrócił 

uwagę, że Ośrodek ten otwarty jest tylko 2 razy w tygodniu i przy niskich temperaturach nie ma 

możliwości nagrzania tego budynku jeśli przez następne 4 jest nie ogrzewany. 

 

Eugeniusz Szejko – sołtys wsi Mińce 

Zwrócił się z prośbą o podsypanie drogi na odcinku Mińce – Niewodnica. Jednocześnie poprosił aby 

przy tego typu robotach zawiadamiać o nich sołtysa, który wskaże najgorsze odcinki drogi. 

Zwracając się do radnego powiatowego poprosił o poparcie wniosku odnośnie poprawienia drogi 

Trypucie – Niewodnica. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Zwrócił uwagę, że interwencje Policji następują z dużym opóźnieniem. Natomiast na jego sugestie 

odnośnie wykorzystania w pracy Policji monitoringu przy M-G CK w Choroszczy odpowiedziano 

krytyką wspomnianego systemu ochrony. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Ponownie zgłosił potrzebę naprawienia chodnika przy ul. Sienkiewicza. Przypomniał, że sprawę tą 

zgłasza od kilku lat, a efektów nie ma, ludzie nadal nie mają bezpiecznego przejścia. 

 

 

Piotr Tymiński – 

Zasygnalizował potrzebę wykonania tablic ogłoszeniowych na ul. Zastawie III i Szyszkowiznę. 
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Róża Urban – sołtys wsi Zaczerlany 

Przypomniała, że w 2008 r. było obiecane otwarcie oddziału Przedszkola w Barszczewie 

z wykorzystaniem pomieszczeń po byłej szkole – ma informacje, że dzieci nie są przyjmowane, 

a jest 30 dzieci na liście rezerwowej. Jej zdaniem nie do przyjęcia jest, stosowane przy przyjęciu 

dziecka do przedszkola, kryterium pracy – w przypadku pracy na gospodarstwie rolnym jest 

problem z przyjęciem. Koniecznym jest utworzenie drugiej grupy przedszkolnej w Barszczewie. 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Porosły Kolonia 

Zgłosiła po raz kolejny potrzebę poszerzenia zjazdu z ul. Kleeberga oraz odwodnienia wsi. 

 

Andrzej Łukaszewicz – sołtys wsi Sienkiewicze 

Zgłosił potrzebę podsypania drogi: od drogi głównej w bok ( 6 domów ) ok. 100m. 

 

 

Adam Skoblewski – 

Wyraził zdanie popierające utworzenie kolejnego oddziału Przedszkola w Barszczewie. 

Jednocześnie zwrócił uwagę, że dyrektor Przedszkola w Choroszczy „rozsiewa” informacje 

o likwidacji Szkoły Podstawowej w Rogowie – jako pracownik Urzędu nie powinna tego robić 

ponieważ nie ma takiej uchwały Rady. Wracając do wspólnej inwestycji z Gminą Dobrzyniewo – 

skoro 4 miejscowości odpadły z projektu ponieważ nie spełniały kryterium, a zostały tylko Klepacze 

to czy jest zasadnym uczestniczenie w tym projekcie Gminy Choroszcz? 

 

Grzegorz Szczepański – sołtys wsi Żółtki 

Zwrócił uwagę, że znaki zakazu na ul. Żółtkowskiej nie są egzekwowane przez kierowców. Poprosił 

także o wyjaśnienie kwestii „stojącej” wody na ulicy w Dzikich. 

 

 

Antoni Bogdan – 

Wyjaśnił, że z jego rozmowy ze Starostą wynikało, że dalsza część Sz. Kruszewskiej będzie 

wykonywana do Choroszczy w 2010 roku – po uzgodnieniach z Burmistrzem. 

Przyjął do wiadomości sprawy zgłoszone przez sołtysa Klepacz; ul. Polna jest już zgłoszona do 

naprawy. 

Podobnie jak radny Tymiński uważa, że zasadnym by było podjęcie przez Radę Miejską uchwały 

(z równoczesnym apelem do innych gmin) odnośnie wprowadzenia dużych kaucji za butelki (plastik 

i szkło) co miałoby wymierny wpływ na stan ochrony środowiska poprzez mądre zagospodarowanie 

odpadów tak jak jest to przyjęte w innych państwach UE. 

Jego zdaniem należy ustalić, przynajmniej 2 razy w roku, że odpady AGD są zbierane. Sołtysi 

mogliby zrobić taką zbiórkę w sołectwie i tylko kwestia zorganizowania zbiórki tego. 

 

Piotr Dojlida – 

Wyraził zdanie, że Rada może wystąpić z apelem , nie z uchwałą, odnośnie wprowadzenia kaucji za 

butelki. 

W kwestii kontynuowania naprawy Sz. Kruszewskiej uważa, że to w gestii Powiatu leży czy dalsza 

część Sz. Kruszewskiej będzie robiona. Gmina Choroszcz ze swej strony zrobiła wszystko co było 

potrzebne, w tym złożyła wniosek do Starostwa. 
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Jerzy Ułanowicz- 

Ustosunkowując się do zgłoszonych wniosków wyjaśnił, ze większość z nich dotyczy spraw 

bieżących, zostało to zapisane, ale przypomniał, że są problemy ze środkami na drogi, na które dużo 

wydajemy – będzie to realizowane w miarę możliwości finansowych. 

Jest planowany II oddział przedszkola w Barszczewie w tym celu zostanie zagospodarowany cały 

dół byłej szkoły, będzie to realizowane od 1 września 2009 r. W kwestii  Sz. Kruszewskiej są 

prowadzone z radnymi powiatowymi negocjacje przez Powiat, które drogi zgłosić we wrześniu. 

Trzeba znaleźć konsensus bo ważne jest jakie szanse ta droga ma w Radzie Powiatu. W tym roku 

będą zgłaszać dwie drogi: w gm. Wasilków i w gm. Michałowo – jest to „uzgodnione” między 

radnymi. Realne szanse są na zgłoszenie naszej drogi w 2010 r. , wykonanie także w 2010 r. jeśli 

zostanie przesunięty termin zgłoszenia wniosków na wiosnę. Wniosek będzie prawdopodobnie na 

3 km drogi aby w pełni otrzymać dofinansowanie. Jego zdaniem trzeba rozsądnie do tych spraw 

podchodzić ponieważ dotychczas najważniejsza inwestycja Powiatu była na terenie naszej Gminy. 

Jeśli chodzi o problem „stojącej” wody na drodze w Dzikich to jest już dokumentacja na 

odwodnienie, będzie ogłoszony przetarg, ale jest problem ze środkami na realizację. 

 

 

 

Ad. 16 - 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł Dojlida 

ogłosił  zakończenie obrad  XXIII Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

     Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz     Przewodniczący Rady Miejskiej 

 w Choroszczy 

                 Piotr Paweł Dojlida 


